



## **MEDIA RELEASE**

FOR IMMEDIATE RELEASE

Canadian Association of Tour Operators addresses impact of wildfires in Western Canada on tourism industry and communities.

**July 26, 2024** - The Canadian Association of Tour Operators (CATO) is deeply concerned about the devastating wildfires that have swept through Western Canada, particularly in Jasper, Alberta. Our thoughts are with the individuals, families, and communities affected by this natural disaster.

The wildfires in Western Canada have not only posed a threat to the safety and well-being of residents but have also had a significant impact on the tourism industry in the region. As a key player in the travel sector, CATO recognizes the importance of addressing climate change to ensure the long-term sustainability of our industry.

Climate change is a pressing issue that cannot be ignored. The increasing frequency and intensity of wildfires, along with other extreme weather events, are clear indicators of the urgent need for action. As tour operators, we have a responsibility to promote sustainable practices and advocate for policies that mitigate the effects of climate change.

CATO is committed to working with our members, partners, and government agencies to support affected communities, promote resilience, and raise awareness about the importance of environmental conservation. We urge all stakeholders in the tourism industry to prioritize sustainability and take proactive measures to address the challenges posed by climate change.

Our thoughts are with the residents of Jasper, Alberta, and all those impacted by the wildfires in Western Canada. Together, we can build a more resilient and sustainable future for our industry and our planet.

For media inquiries, please contact:

Jean Hébert, Executive Director  
Brett Walker, Board Chair  
Canadian Association of Tour Operators  
[jhebert@cato.ca](mailto:jhebert@cato.ca)  
[bwalker@cato.ca](mailto:bwalker@cato.ca)  
613-884-5147

The Canadian Association of Tour Operators (CATO) is a non-profit organization consisting of highly respected tour operators from across Canada, as well as supporting members representing organizations from around the world. CATO's primary role is to inform government and other stakeholders of issues important to its members as well as advocate on their behalf.

## POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

L'Association canadienne des voyagistes (CATO) aborde l'impact des incendies de forêt dans l'ouest du Canada sur l'industrie du tourisme et les communautés

26 juillet 2024 - L'Association canadienne des voyagistes est profondément préoccupée par les incendies de forêt dévastateurs qui sévissent dans l'Ouest du Canada, en particulier à Jasper, Alberta. Nos pensées vont aux personnes, aux familles et aux communautés touchées par cette catastrophe naturelle.

Les incendies de forêt dans l'Ouest du Canada ont non seulement mis en danger la sécurité et le bien-être des résidents, mais ont également eu un impact significatif sur l'industrie du tourisme dans la région. En tant qu'acteur clé du secteur du voyage, CATO reconnaît l'importance de s'attaquer au changement climatique pour assurer la durabilité à long terme de notre industrie.

Les changements climatiques sont un problème urgent qui ne peut être ignoré. La fréquence croissante et l'intensité des incendies de forêt, ainsi que d'autres événements météorologiques extrêmes, sont des indicateurs clairs de la nécessité urgente d'agir. En tant que voyagistes et opérateurs de tours, nous avons la responsabilité de promouvoir des pratiques durables et de plaider en faveur de politiques qui atténuent les effets du changement climatique.

CATO s'engage à travailler avec ses membres, ses partenaires et les agences gouvernementales pour soutenir les communautés touchées, promouvoir la résilience et sensibiliser à l'importance de la conservation de l'environnement. Nous exhortons tous les acteurs de l'industrie du tourisme à donner la priorité à la durabilité et à prendre des mesures proactives pour relever les défis posés par les changements climatiques.

Nos pensées vont aux résident.e.s de Jasper, en Alberta, et à toutes les personnes touchées par les incendies de forêt dans l'Ouest canadien. Ensemble, nous pouvons construire un avenir plus résilient et durable pour notre industrie et notre planète.

Pour les demandes des médias, veuillez contacter :

Jean Hébert, directeur exécutif  
Brett Walker, président du conseil  
Canadian Association of Tour Operators  
jhebert@cato.ca  
bwalker@cato.ca  
613-884-5147

L'Association canadienne des opérateurs de tours (CATO) est une organisation à but non lucratif qui regroupe des voyagistes très respectés de tout le Canada, ainsi que des membres de soutien représentant des organisations du monde entier. Le rôle principal de CATO est d'informer le gouvernement et les autres parties prenantes des questions importantes pour ses membres et de défendre leurs intérêts.